
 

 

 

Castricum, 3 oktober 2019 

 

Geacht College, 

 

Onderwerp: Schriftelijke vragen Jeugdzorg 

 

Nu de kruiddampen rondom de aanbesteding van de Jeugdzorg Plus in Noord-

Holland Noord langzaam beginnen op te trekken, de puinhopen duidelijker zichtbaar 

worden en voortschrijdende inzichten gepaard gaan met steeds grotere verbazing, 

ontkomt de fractie van CKenG er helaas niet aan om u, na onze eerdere pogingen 

van 26 april en 16 mei van dit jaar, opnieuw schriftelijke vragen over dit 

hoofdpijndossier voor te leggen. 

 

1. Op 31 januari jongstleden moest de Raad van Castricum binnen 48 uur een 

besluit nemen over de huisvesting van Horizon in voormalig kindertehuis 

Antonius in Bakkum. Kunt u onze fractie, en daarmee de betrokken kinderen, 

hun familie en advocaten, alsook onze inwoners, nog eens in Jip- en 

Janneketaal uitleggen waarom er zo overhaast besloten diende te worden?  

2. Wat zou er feitelijk mis zijn gegaan als de Raad ruim de tijd was gegund om 

zich in het dossier te verdiepen, het besluit gericht was geweest op de start 

van Jeugdzorg Plus in augustus (bij aanvang van het nieuwe schooljaar) en er 

rekening was gehouden met alle problemen, waar CKenG in januari al voor 

waarschuwde en die later tot allerlei zaken bij de kinderrechter hebben geleid? 

3. Wie maakten deel uit van de commissie, die in 2018 namens de 18 

gemeenten in Noord-Holland Noord de aanbesteding voor de Jeugdzorg Plus 

hebben uitgeschreven (graag namen en rugnummers)? 

4. Bent u het met ons fractie eens dat deze aanbesteding min of meer is 

uitgeschreven op het aanbod dat Horizon vervolgens heeft gedaan? Zo nee, 

waarom niet? 

 

 



 

 

5. Bent u het met onze fractie eens dat Horizon niet zozeer een organisatie met 

hart en ziel voor de jeugdzorg is, maar meer een geoliede marketingmachine? 

Zo nee, waarom niet? 

6. Bent u bekend met de Wet Normering Topinkomens? Wat is volgens u het 

jaarsalaris van de hoogste bestuurder van Horizon (dus de bedragen die in de 

jaarrekening worden vermeld plus de management fees die deze bestuurder 

ontvangt vanuit de verschillende BV’s binnen het conglomeraat en andere 

emolumenten)? Hoe verhoudt zich dat volgens u tot de Balkenendenorm? 

7. Wat zijn de effectieve kosten waarvoor de gemeente Castricum zich in 2019 

gesteld ziet als gevolg van de vestiging van Horizon in Bakkum? Welk deel 

daarvan wordt gecompenseerd door de 17 andere gemeenten? Welk deel 

gaat nog gecompenseerd worden? En welke kosten verwacht u nog in 2020? 

8. Bent u bekend met de recente berichten over de financiële problemen bij 

zorgkoepel Parlan? Wat vindt u ervan dat andere kinderen dan in de gesloten 

jeugdzorg nu het slachtoffer dreigen te worden van ontoereikende jeugdzorg? 

In welke mate is er bij de aanbesteding rekening gehouden met dit effect?   

9. Bent u het met onze fractie eens dat in dit hele dossier op een geweldige 

manier aan kapitaalvernietiging is gedaan en gemeenschapsgeld op een 

andere manier is aangewend dan dat het bedoeld is? Zo nee, waarom niet? 

10. Inmiddels hebt u, samen met zes andere gemeenten in de regio Alkmaar, 

laten weten dat u aflopende inkoopcontracten voor ambulante jeugdhulp, 

jeugdhulp met verblijf en jeugdhulpexperts gaat verlengen. Het gaat hierbij om 

ruim 200 gezamenlijke contracten met verschillende instanties. Naar uw eigen 

zeggen is dat het gevolg van de beroering die is ontstaan door de 

aanbesteding van de Jeugdzorg Plus. Betekent dit dat u tot het 

voortschrijdende inzicht bent gekomen dat de zorgen van onze Raad eerder 

dit jaar toch wel terecht waren? Zo nee, waarom niet?  

11. Bent u bekend met het feit dat er bij Horizon in Bakkum regelmatig kinderen in 

een isoleercel worden geplaatst? Wat vindt u ervan dat dit soort taferelen zich 

binnen onze gemeentegrenzen afspelen? 

12. Anders dan bijvoorbeeld kinderen die in jeugddetentie worden geplaatst, 

hebben kinderen in de gesloten jeugdzorg helemaal geen rechten. Hoe denkt 

u daarover? Wat vindt u ervan dat er dus groepjes kinderen binnen onze 

gemeentegrenzen rechteloos zijn en dat u daar financieel en bestuurlijk 

medewerking aan verleend?  

13. Bent u bekend met de brandbrief van 59 pagina’s die jeugdrechtadvocaten op 

29 november 2018 aan minister De Jonge van VWS hebben gestuurd? Zo 

nee, waarom niet? Zo ja, waarom heeft deze brief geen deel uitgemaakt van 

de stukken die u eind januari 2019 met de Raad heeft gedeeld? Waarom heeft 

u zich voor, tijdens en na de Raadsvergadering op 31 januari louter beperkt tot 

al het moois dat Horizon te bieden heeft? 

 



 

 

 

14. Uit de stukken blijkt dat als één college van de 18 gemeenten destijds niet zou 

hebben ingestemd met de gunning aan Horizon, de hele aanbesteding 

opnieuw had gemoeten. U zei tijdens de vergadering dat de Raad niets meer 

te vertellen had. Dat klopt feitelijk niet: de gemeenteraad had het college 

kunnen opdragen te stoppen met dit traject. Dan had de wethouder terug 

moeten gaan naar de regio en was alles van de baan geweest. Waarom heeft 

u deze belangrijke informatie op 31 januari niet met de Raad gedeeld? 

15. Op 8 juli 2019 heeft de Inspectie Gezondheidszorg en Jeugd, in 

samenwerking met de Inspectie van het Onderwijs, toezicht uitgeoefend bij 

Horizon in Bakkum. Heeft u kennisgenomen van de conclusies van hun 

rapport? Hoe denkt u over de verbeteringen die volgens de Inspectie nodig 

zijn op het gebied van veiligheid, leefomgeving, de klachtenprocedure en de 

inzet van professionals?  

16. Wat vindt u van de conclusie van de Inspectie (en ook van Horizon zelf, 

blijkens hun schriftelijke reactie op het rapport) dat de start overhaast heeft 

plaatsgevonden? Hoe ziet u deze conclusie en reactie in relatie tot de vragen 

die onze fractie u onder 1 en 2 in deze set vragen stelt?  

17. Nu dit alles stapje bij beetje duidelijk wordt, rijst de vraag: hoe nu verder met 

de Jeugdzorg Plus in de regio Noord-Holland Noord? Bent u bereid onze 

zorgen en deze schriftelijke vragen te delen met de gemeenteraden en 

colleges in de 17 andere gemeenten? Wat is de einddatum van de periode 

van aanbesteding? 

 

Wij zien uw antwoorden met belangstelling tegemoet. 

De fractie van CKenG 

 

 

 

 

 


